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In 2011, more than 20,000 Saudis from a wide range of political views signed a 
petition calling for a transition to a constitutional monarchy. This was the 
culmination of a decade-long constitutional movement that witnessed its demise 
in 2017. In this talk in English, Sultan Alamer revisits the lively and understudied 
debates about constitutional monarchy in Saudi Arabia. 

1. Oktober 2025, 14:15-15:45 Uhr

Asien-Afrika-Institut, ESA Ost, R. 209

Dr Sultan Alamer is Associate Fellow at the Center for Middle Eastern 

Studies at Harvard University and a Resident Senior Fellow at the New 

Lines Institute. His research focuses on nationalism and state formation, 

governance and technology, and regional politics in the broader Middle 

East, with a specific emphasis on the countries of the Arabian Peninsula. 

He holds a PhD in political science from George Washington University. In 

the past, he was a weekly syndicated op-ed writer for the Arab 

international newspapers Al-Hayat and Al-Arabi Al-Jadid, as well as the 

Saudi newspapers Okaz and Al-Bilad.

Die Arabische 
Halbinsel

Aktuel le  Forschungspekt iven
Die arabischen Golfmonarchien sind kulturell, wirtschaftlich und geopolitisch von der 
Peripherie ins Zentrum der arabischen Welt gerückt. Diese Entwicklung spiegelt sich in 
der Forschungslandschaft. Während die Arabische Halbinsel in der Vergangenheit in der 
deutschen Islamwissenschaft lange Zeit wenig Beachtung fand, widmen sich heute immer 
mehr Forschungsprojekte der Region. 
Die Vortragsreihe im Wintersemester 2025-26 am Asien-Afrika-Institut der Universität 
Hamburg möchte Studierenden und einer breiten Öffentlichkeit, Zugang zu aktuellen 
Forschungsperspektiven auf die Arabische Halbinsel eröffnen. Die Beiträge gehen dabei 
weit über die Schlagzeilen zur politischen und geostrategischen Bedeutung der Region 
hinaus und bieten spannende Einblicke in Lokalgeschichte(n), Politik und Gesellschaft. 
Wir wollen dabei sowohl inhaltlich Ergebnisse diskutieren als auch die Forschungspraxis 
selbst thematisieren.

Debating “Constitutional Monarchy” in Saudi Arabia
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Foto: Sultan Alamer

https://commons.wikimedia.org/w/index.php?curid=160394048

